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Protokół Nr XLVII/2017  
sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 25 maja 2017 roku 

 
Sesja odbyła się w dniu 25 maja 2017 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 
Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter). Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   
 
Na sesji w dniu 25 maja   2017 roku podjęto następujące uchwały: 

• Uchwała Nr 323/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 16 w Ostrołęce, 

• Uchwała  Nr 324/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie przez Miasto Ostrołękę do opracowania i wdrożenia 
„Strategii adaptacji do zmian klimatu dla Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 325/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu „Wypychy” w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 326/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r.  
zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrołęckiemu na dofinansowanie realizacji zadania majątkowego, 

• Uchwała Nr 327/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Olszewo-Borki na dofinansowanie realizacji 
zadania majątkowego, 

• Uchwała Nr 328/XLVII/2017 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości, 

• Uchwała Nr 329/XLVII/2017 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. 
zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2036,  

• Uchwała Nr 330/XLVII/2017 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,  

• Uchwała Nr 331/XLVII/2017 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki.  

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - otworzył XLVII sesję Rady Miasta 
Ostrołęki Przywitał Prezydenta Miasta Ostrołęki Janusza Kotowskiego, Wiceprezydenta 
Miasta Grzegorz Płochę, dyrektorów komórek organizacyjnych Urzędu Miasta i miejskich 
jednostek organizacyjnych a także przedstawicieli mediów, radnych miasta, przewodniczących 
samorządów osiedlowych, przedstawiciela Rady Seniorów. Podziękował wszystkim 
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Przewodniczącym Samorządów Osiedlowych za zorganizowanie spotkań sprawozdawczych. 
Odbyły się one bardzo sprawnie. Podziękował za obecność Prezydentowi i Posłowi 
Arkadiuszowi Czartoryskiemu, którzy byli obecni na większości tych spotkań.  

Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział, że na podstawie listy 
obecności obecnych jest 20 radnych. Obrady są prawomocne. 
 
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Macieja Kleczkowskiego.  
Radny wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie kandydaturę 
radnego Macieja Kleczkowskiego na sekretarza obrad. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sekretarzem obrad został wybrany radny Maciej Kleczkowski.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poinformował, że ma siedem dni przed 
sesją wpłynął od Prezydenta Miasta projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 
nieruchomości. Zaproponował wprowadzenie tego projektu jako punkt 9a. Poinformował, że 
od Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców wpłynął projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki.  Zaproponował 
wprowadzić ten projekt uchwały jako punkt 11 a. Poddał pod głosowanie wprowadzenie punktu 
11 a rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Wprowadzono punkt 11 a do porządku obrad sesji.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zaproponował, aby dyskusja w punkcie 10 
i 11 odbyła się wspólnie a głosowanie uchwał oddzielnie. Przypomniał, że do tych projektów 
uchwały wpłynęły autopoprawki.  Poddał pod głosowanie ten wniosek.  
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał się czy są jakieś uwagi do 
porządku posiedzenia. Uwag nie było.  
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4. Przyjęcie protokołu XLII, XLIII, XLIV, XLV sesji Rady Mia sta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał się czy są jakieś uwagi do 
protokołu z XLII sesji Rady Miasta Ostrołęki, uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół 
z XLII sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Protokół z XLII sesji Rady Miasta został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał się czy są jakieś uwagi do 
protokołu z XLIII sesji Rady Miasta Ostrołęki, uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół 
z XLIII sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Protokół z XLIII sesji Rady Miasta został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał się czy są jakieś uwagi do 
protokołu z XLIV sesji Rady Miasta Ostrołęki, uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół 
z XLIV sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Protokół z XLIV sesji Rady Miasta został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał się czy są jakieś uwagi do 
protokołu z XLV sesji Rady Miasta Ostrołęki, uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół 
z XLV sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Protokół z XLV sesji Rady Miasta został przyjęty.  
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu Miejskiemu Nr 16 w Ostrołęce.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Irena Nosek powiedziała: Wyboru imienia „Kraina 
Odkrywców” dokonano w drodze konkursu ogłoszonego wśród przedszkolaków i 
pracowników przedszkola oraz spośród propozycji rodziców. Przedszkole Miejskie Nr 16 w 
Ostrołęce od wielu lat prowadzi opiekę, wychowanie i edukację w grupach integracyjnych. 
Nauczyciele pragną wychowywać prawdziwych „odkrywców”, „poszukiwaczy”, uczyć dzieci 
kreatywności, gdyż przyswajanie wiedzy odbywa się nie tylko poprzez wyuczenie reguł i 
prawideł, lecz poprzez doświadczenia. Nazwa „Kraina Odkrywców” potwierdza, że poprzez 
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właściwie ukierunkowaną obserwację, eksperyment, doświadczenia można rozbudzić u dzieci 
ciekawość świata i chęć poznawania coraz to nowych zjawisk. Przedszkole Miejskie nr 16 w 
Ostrołęce zlokalizowane jest w centrum miasta i nie jest jedynym przedszkolem w tej okolicy, 
dlatego też wybrane imię wyróżni je spośród innych. Poprzez nadanie imienia przedszkole 
uzyskuje swoistą indywidualność i tożsamość wyróżniającą je spośród innych przedszkoli. 
Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 8 za, przeciwnych  ani 
wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Powiedział, że jest to następne przedszkole, które otrzymuje bardzo 
ciekawą nazwę. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 16 w Ostrołęce.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie przez Miasto Ostrołękę do opracowania i wdrożenia „Strategii adaptacji 
do zmian klimatu dla Ostrołęki”. 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska 
Michał Skowroński powiedział: Przedmiotem projektu jest zbudowanie umiejętności i zdolności 
pracowników administracji publicznej w obszarze adaptacji do zmian klimatu oraz włączeniu 
w te działania społeczności lokalnych jak również wymiany wiedzy, doświadczeń i najlepszych 
praktyk w działaniu adaptacji do zmian klimatu. Projekt strategii adaptacji do zmian klimatu w 
miastach od 50-99 tys. będzie przygotowywany tylko dla pięciu miast, w których znalazła się 
Ostrołęka oraz Siedlce, Tomaszów Mazowiecki, Nowy Sącz i Bełchatów. Można powiedzieć, 
że stanowi to dla miasta Ostrołęki wyróżnienie, gdyż z czasem opracowywanie strategii 
adaptacji do zmian klimatu będzie obowiązkiem wynikającym z przepisów prawa. Na spotkania 
zespołu są zaproszeni wszyscy zainteresowani. Takich spotkań ma być jeszcze pięć. Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych  ani 
wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział: mam pytanie z czego wynikają zmiany w klimacie dla 
miasta Ostrołęki. Czy to wynika z planowanej budowy elektrowni, czy z ocieplania się klimatu, 
czy zmian klimatycznych. Czy ktoś może tam przybliżyć zagadnienie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: ta strategia odpowie nam na wiele 
pytań, dziś jesteśmy na początku badań, nie mamy jeszcze szczegółowych informacji co do 
wpływy przyszłej elektrowni. Zostaliśmy zaproszeni do uczestnictwa w takim projekcie 
badawczych. Myślę, że powstanie jakieś studium tego co się w okolicy dzieje. Zmiany 
klimatyczne to jest kwestia wielu lat. Uchwała dotyczy przystąpienia do projektu. Zatem 
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obawiam się, że wokół tego projektu uchwały na przekrojowe pytania klimatyczne jeszcze nie  
jesteśmy w stanie odpowiedzieć.  
Radny Łukasz Kulik  powiedział: cieszę się, że zajmujemy się klimatem i tak ważnymi 
sprawami. Ja chciałbym przy okazji zapytać czy wiadomo co z budową stacji monitoringu 
powietrza w naszym mieście. Budowa takiej stacji dała by wiele kluczowych odpowiedzi do 
takiej strategii, z jakimi zagrożeniami musimy się zmierzyć.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: miasto takich zamiarów budowy 
stacji nie ma, ale przewodniczący Szczubełek tu wspomina, że Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska delegatura w Ostrołęce takie przygotowania czyni. Obszar klimatu to 
mniej obszar samorządowy, gdy chodzi o realizację dużych zadań, a bardziej sprawa dotyczy 
instytucji państwowych, ale współpraca codzienna jest.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział: chciałem zapytać o podróż studyjna do Norwegii, bo 
jest ona tutaj zapisana w pkt 1. w ramach zawartego porozumienia, jaki jest cel takiej podróży, 
czas trwania.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: nie wiem jeszcze, bo jeszcze nie 
podpisaliśmy umowy, zapewniam, że sam nie pojadę do Norwegii, sama nazwa że będzie to 
podróż studyjna, to nie będzie to zwiedzanie zabytków architektury, zwłaszcza, że ich tam dużo 
nie ma. Będzie to podróż konkretnym celem. Pana Macieja nie muszę przekonywać, że 
Skandynawowie mają mocne podstawy gdy chodzi o szeroko rozumiany zakres ochrony 
środowiska, ta współpraca może przynieść wiele korzyści. Instytut zapewniał, że kosztów po 
stronie miasta nie będzie. Stąd rozumiem, że jeżeli pytanie dotyczy kosztów takiej podróży, to 
od początku były rozmowy, aby takich kosztów na miasto nie przerzucać. 
Radny Adam Kurpiewski powiedział:  czy budowa elektrowni może wpłynąć na zmiany 
klimatyczne w Ostrołęce.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: oczywiście, że może wpłynąć. Nie 
mamy badań szczegółowych, ale bez wątpienia, taka duża inwestycja ma wpływ. Zmiany gdy 
chodzi o technologie w energetyce są ogromne, to co było budowane 10 lat temu, będzie miało 
inny wpływ na środowisko, niż to co będzie budowane teraz czy za 5 lat.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała: ja też jestem żywo zainteresowana tą strategią 
adaptacji. Byłam na kilku spotkania gdzie przekonywano mieszkańców, że budowa elektrowni 
nie będzie miała wpływu na życie mieszkańców Wojciechowic. Ja bym poprosiła, aby komisja 
się zastanowiła nad tym jaki będzie miała wpływ wybudowana elektrownia na życie ludzi.  W 
wielu innych miastach elektrownie są więc można porównać wpływ elektrowni na życie 
ludzkie.  
Radny Henryk Gut powiedział: jak można zauważyć, to istniejąca elektrownia nie przynosiła 
skutków bardzo negatywnych dla mieszkańców. Ta elektrownia wybudowana jest w latach 60. 
Jeżeli budujemy nowy obiekt przemysłowy obecnie, to mamy odpowiednie służby w Polsce, 
które dbają o ten rygor ochrony środowiska. Na pewno wszelkie wymogi będą przestrzegane. 
Myślę, że nie mamy się czego obawiać.    
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Radna Grażyna Sosnowska powiedziała: nie do końca się zgodzę z kolegą. Ja wiem, że pan 
chce żeby nie było tak smutno jak ja to mówię, ale nawet hałas z chłodni kominowej, która ma 
120 metrów średnicy. Ja nie jestem przeciwna tej elektrowni, ona jest bardzo potrzebna.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wiesław Szczubełek powiedział: myślę, że odpowiedzi 
na te wszystkie pytania znajdziemy w szczegółowym raporcie oddziaływania na środowiska, 
który inwestor będzie musiał przedłożyć. Czytałem gdzieś opinie ekspertów z zakresu 
energetyki, nie potrafię teraz wskazać źródła, że dzisiejsze elektrownie mimo wyższej mocy 
emitują o wiele mniej substancji szkodliwych niż elektrownie z lat 60. 
Radny Adam Kurpiewski powiedział: uważam, że przystąpienie do tej strategii jest wyrazem 
troski o środowisko. Jest pozytywnym aspektem. Chciałem poznać szczegóły jak może to 
wszystko wpłynąć na nas.   
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski poddał pod glosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Miasto Ostrołękę do 
opracowania i wdrożenia „Strategii adaptacji do zmian klimatu dla Ostrołęki”.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu         
„Wypychy” w Ostroł ęce. 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Michał Skowroński powiedział: teren proponowany do objęcia ustaleniami planu 
zagospodarowania przestrzennego zajmuje powierzchnię około 18 ha. Celem sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest określenie przeznaczenia terenów 
oraz zasad ich zagospodarowania, w tym kształtowania zabudowy. Powodem tych 
przekształceń jest poprawa warunków funkcjonowania terenu, wyeliminowanie konfliktów 
przestrzennych i funkcjonalnych oraz wyznaczenie niezbędnego układu komunikacyjnego. 
Ustalenia przyszłego planu pozwolą na utrzymanie równowagi sąsiadujących ze sobą funkcji 
mieszkaniowej i usługowej. Po przeprowadzeniu analizy dotyczącej potrzeb inwestycyjnych 
oraz uwarunkowań stanu istniejącego, w świetle obowiązujących przepisów ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz ustawy o ochronie gruntów rolnych i 
leśnych, należy stwierdzić,  że przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania jest zasadne. W granicach analizowanego obszaru przeważają tereny 
przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz usługi. Obecnie zabudowa na 
powyższym terenie skupia się głównie przy ul. Kaczyńskiej i ul. Wypychy. Przy ul. 
Kaczyńskiej znajduje się Parafia Rzymsko-Katolicka NMP Królowej Rodzin. Obsługę 
komunikacyjną powyższego terenu zapewniają ulice: Żołnierzy Armii Krajowej, Ostrowska, 
Wypychy i Kaczyńska. Głównym celem sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Wypychy” jest stworzenie warunków dla:- realizacji nowej zabudowy, 
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która zostanie odpowiednio wkomponowana w istniejącą strukturę urbanistyczną, - 
wyważonego uzupełnienia zabudowy mieszkaniowej funkcją usługową, - określenie podstaw 
obsługi komunikacyjnej. Skutki ekonomiczne związane z przystąpieniem do opracowania 
planu zagospodarowania są to koszty związane z przygotowaniem materiałów geodezyjnych 
i sporządzenia planu,  
które obciążają budżet miasta. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 
głosami 6 za, przeciwnych  ani wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Łukasz Kulik  powiedział: mamy tutaj zapis: wyważonego uzupełnienia zabudowy 
mieszkaniowej funkcją usługową”, czy to będzie wyłącznie funkcja usługowa czy usługowa i 
handlowa?  
P.O. dyrektora Wydziału WAB Monika Jaworowska powiedziała: na tym etapie trudno nam 
powiedzieć jaka to będzie zabudowa. Mając na uwadze, że ulica Ostrowska w najbliższym czasie będzie 
odnowiona i wyremontowana, wydaje się zasadne, aby od ulicy Ostrowskiej wprowadzić część 
usługową, natomiast ile to będzie i czy będzie, to już będzie zależało od mieszkańców, od właścicieli 
tego terenu czy będą chcieli wprowadzić. Jedyne wnioski jakie są, to to, że chodzi o uporządkowanie 
układu drogowego z racji tego, że są to duże działki.   
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski powiedział: myślę, że to 18 Ha, które jest 
do zagospodarowania to taki naturalny ciąg między Ostrołęką, osiedlem Kwiatowym a Stacją i 
wypełnienie planu, że przy budowie ulicy będzie też budowa domów i usług. Poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Wypychy” w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostroł ęckiemu na dofinansowanie 
realizacji zadania majątkowego.  

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Ewa Żebrowska-Rosak powiedziała: 
członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały,   Rada Miasta Ostrołęki uchwałą z 2016 
z dnia 29 grudnia 2016 r. zdecydowała o udzieleniu przez miasto Ostrołękę pomocy finansowej 
Powiatowi Ostrołęckiemu na dofinansowanie realizacji zadania majątkowego pn."Przebudowa mostów 
na rzece Omulew i jej dopływach – Jastrząbka, Trybówka i Kanał Długie w msc. Czarnia, Długie, 
Czarnotrzew, Mostówek i Grabówek z dojazdami." Zgodnie z podjętą uchwałą wartość dofinansowania 
miała wynieść 798 991 zł. Jednakże  wartość realizacji całego  zadania uległa obniżeniu, co skutkuje 
również obniżeniem wartości dofinansowania z budżetu miasta Ostrołęki. Radni nie wnosili uwag do 
projektu. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
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zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrołęckiemu na 
dofinansowanie realizacji zadania majątkowego. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Olszewo-Borki na dofinansowanie realizacji zadania majątkowego. 

Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Ewa Żebrowska-Rosak powiedziała: 
członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały,   Dyrektor Mariusz Plewko obecny na 
komisji dokładnie opowiedział szczegóły. Radni nie wnosili do projektu uchwały. Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych 
i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Olszewo-Borki na dofinansowanie realizacji zadania 
majątkowego. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
9a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nieodpłatnego 
nabycia nieruchomości.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski przypomniał, że jest to pierwsze czytanie 
tego projektu uchwały.  
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Grzegorz Płocha powiedział: bardzo prosimy o wyrażenie 
zgody na przejęcie gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych. Grunty są położone przy ulicy 
Krańcowej, to jest to osiedle w pobliżu PGO. Przejęcie tych gruntów porządkowałoby 
zagospodarowanie tego terenu, przejęcie tych gruntów rozwiąże sprawy własnościowe. 
Umożliwi Miastu budowę i remonty tych ciągów komunikacyjnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała: bardzo dziękuje i jestem mocno zobowiązana, że te 
tereny staną się własnością miasta. Czy została już powołana komisja do przebudowy ulicy 
Krańcowej.  
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Grzegorz Płocha powiedział: nie umiem odpowiedzieć na 
takie pytanie, nie przygotowywałem takiego dokumentu.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała: ja mam taką prośbę, aby tę komisję jak najszybciej 
powołać, chodzi o to żeby ANR ujęła w budżecie na przyszły rok środki finansowe, które może 
przekazać miastu.  
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Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: domówiliśmy się z ANR, że 
będziemy budować ulicę Krańcową. Zabezpieczymy wszystko przed wpływami elektrowni. 
Równolegle powołamy komisję, o którą apeluje pani Sosnowska.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości.  
Głosowanie: 
Za – 22 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2036. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2017 rok. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski przypomniał o autopoprawkach, które dziś 
wpłynęły.  
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Ewa Żebrowska-Rosak powiedziała: podczas 
posiedzenia komisji te dwa punkty były rozpatrywane i dyskutowane wspólnie. Padały pytania 
szczegółowe, na które odpowiadał pan Mariusz Plewko, po uzyskaniu odpowiedzi na nie radni 
nie wnosili zastrzeżeń.  Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2036  głosami 
6 za, przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. .  Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
rozpatrzyła projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,  głosami 6 za, 
przeciwnych ani wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tych dwóch punktach.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział: ja zapytam się o remont starego mostu, mamy w 
dzisiejszej autopoprawce informację, że zwiększona jest subwencja o blisko 16 800 000 zł. Ale 
w załączniku do zmian uchwały budżetowej łączne nakłady inwestycyjne wynoszą 20 200 000, 
z tego wynika, że około 3 500 000 zł Miasto musiałoby dołożyć. Na jakiej podstawie wyliczono 
tę kwotę 16 800 000 zł. Czy są jakieś inne wyliczenia, na podstawie których wiadomo, że most 
kosztuje zdecydowanie więcej. Czy pan prezydent może przedstawić radzie miasta obecny stan 
realizacji tej inwestycji.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: jesteśmy praktycznie gotowi, 
jeżeli chodzi o sprawy projektowe, jeżeli chodzi o sprawy wszystkich pozwoleń, myślę, że w 
najbliższych tygodniach ogłosimy przetarg na przeprawę zastępczą, prócz konstrukcji, która 
zostanie zmontowana przez wojsko, musimy przygotować różne elementy budowlane, 
drogowe, przyczółkowe. Gdy chodzi o finansowanie całości, to w autopoprawce to widać, 
otrzymaliśmy potężne pieniądze z ministerstwa. Nie jest prawdą jak to niektóre publikatory 
usiłują powtarzać, że oto poprzedni rząd dawał nam więcej. To jest oczywiście nie prawda. 
Oczywiście ostateczne koszty budowy, będą znane po rozstrzygnięciach przetargowych. 
Walczymy też o to, żeby ta część która będzie pochodziła z kasy miasta byłą dołożona przez 
inne podmioty. Jeszcze nie mamy finałów rozmów. Ale są one prowadzone w sposób jasny z 
zachowaniem prawa. Całościowe koszty wyjdą nam z przetargów. Nie mamy złożonych ofert, 
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to oczywiste i nie wiemy za ile nam firmy te inwestycje zrealizują.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział: ja zrozumiałem pytanie pana Kleczkowskiego na jakiej 
podstawie została wyliczona ta kwota 16 800 000 zł, dlaczego akurat taka, bo to jest nie jasne. 
Kiedy możemy się spodziewać rozpoczęcia budowy tej przeprawy zastępczej. Na konferencji 
prasowej prezes Energii deklarował pomoc finansową przy budowie mostu. Czy te 
dofinansowanie ma określoną kwotę, czy możemy już coś bliżej się dowiedzieć.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: wspominałem o rozmowach z 
Energą, że jeszcze finału nie ma. W takich sytuacjach jak przebudowa motu w drodze krajowej 
my przygotowaliśmy wnioski do ministerstwa, przypuszczalne koszty przebudowy, taki 
wniosek jest składany. Tam specjaliści kwalifikują pewne wydatki jako te, które można z 
subwencji finansować. Z całości wniosku ministerstwo oceniło że takie zadania na taką kwotę 
mogą być dofinansowanie. Ministerstwo infrastruktury przesyła swoją ocenę i wniosek do 
ministerstwa finansów i tam dokonuje się jeszcze jedna ocena i podpis ministra finansów. Stąd 
taka kwota. Wszystko musi się mieścić w przepisach. Podobnie gdy chodzi o rozmowy z 
Energą. Przekonujemy, że nie jest to inwestycja lokalna. Muszą być przeprowadzone stosowane 
analizy także przez firmy zewnętrzne, na koszt Energi są te analizy prowadzone. To wszystko 
musi być ujęte w ramy prawne. Mam szczerą nadzieję, że prace są już na ukończeniu, mam 
nadzieję, że jeszcze parę groszy do budżetu na te zadanie wprowadzimy.  
Radny Łukasz Kulik  powiedział:  jeżeli chodzi o temat mostu, to chciałbym zapytać pana 
prezydenta o szczegóły techniczne, rozmawialiśmy wielokrotnie na wprowadzenie budowy 
przeprawy tymczasowej w projekt, chciałem zapytać czy została ona finalnie wprowadzona do 
tego projektu, chodziło o uzyskanie dofinasowania na przeprawę tymczasową. Skoro mamy 
projekt techniczny, to czy przebudowa mostu będzie obejmowała także przebudowę dojazdów, 
chodzi o te wały dojazdowe. Czy kosztorys był korygowany o koszty które mogą powstać w 
trakcie budowy. Czy był jakiś rok dalej. Czy mamy jakiś dokument podający kwoty, czy ciągle 
bazujemy na tym starym wniosku. Pan prezydent tak to zawsze politycznie nawiązuje, że 
poprzedni wojewoda do nam nigdy nic nie dał. Wydaje mi się troszeczkę kuriozalną sytuacja, 
bo z tego co pamiętam w poprzedniej kadencji nie było w ogóle tematu remontu mostu. 
Składanie takiego wniosku byłoby troszeczkę dziwne. Skoro pan prezydent formułuje oceny ze 
to było tak źle taktowane, to chciałem zapytać, kiedy składaliśmy poprzedni wniosek na remont 
mostu ze środków zewnętrznych. Kiedy dostaliśmy decyzję odmowną, żebyśmy wiedzieli jako 
radni. Z chęcią bym zobaczył taki wniosek.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział:  ja może inaczej zapytam jaki był ogólny dokładny 
koszt inwestycji we wniosku.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: jeśli państwo pozwolicie od 
końca; ja nie pamiętam panie Macieju jaki był koszt, albo jakie były wyliczenia we wniosku. 
Ja wspominałem wielokrotnie o wielości pism, które wobec poprzedniego rządu słaliśmy, 
informując o tym co potrzeba w sprawie mostu.  Czasem były na nie odpowiedzi, czasem nie, 
ale bez wątpienia deklaracji wsparcia konkretnego nie było. Czasem odsyłanie do programów, 
które nie przewidywały w ogóle dofinansowań  co do dróg krajowych. Próbowaliśmy i 
próbujemy włączyć zadania mostowe, do tego starego mostu dokładamy wszystko to co jest 
związane z tą inwestycją rozumianą szerzej. Te wsparcie dotyczy również przeprawy 
tymczasowej. Jeżeli chodzi o terminy, to różne szły informacje, niestety niektóre także z 
urzędu. Ja się na ten temat nie wypowiadałem, bo chciałem doprowadzić do sytuacji, gdzie już 
są konkrety. Uzyskaliśmy zapewnienie i konkretną decyzję z ministerstwa obrony na pomoc w 
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konstrukcji mostu tymczasowego. W dużej części będzie to pomoc bez kosztowa. Co do 
terminu, to wojsko wyznaczyło termin październikowy. Ja wiem, że pewien szum informacyjny 
już tu istniał, niestety niektóre źródła nie potwierdzone z urzędu wypływały. Kilkadziesiąt dni 
potrzebują żołnierze żeby całość skonstruować. Oczywiście miasto przygotuje wcześniej wiele 
spraw związanych także z przeprawą tymczasową.  
Dyrektor Wydziału WD Danuta Krajanowska  powiedziała:  na czas składania wniosku do 
ministerstwa na dofinansowanie przebudowy starej przeprawy i wszystkich innych zadań z tym 
związanych w nakładach inwestycyjnych została wpisana kwota 40 200 000 zł, z podziałem po 
połowie 20 100 000 po stronie miasta i 20 100 000 zł  po stronie ministerstwa. Dofinansowanie 
mogliśmy składać do 50 procent, a uzyskaliśmy 16 773 000 zł.   
Radny Łukasz Kulik  powiedział: to nam się troszeczkę termin rozjechał. Rozjechała się 
przeprawa tymczasowa.  Zakończenie budowy przeprawy tymczasowej zakończy się w 
październiku, to ja od razu widzę zimę, śnieg nie daj boże, to chciałem się zapytać kiedy się 
rozpocznie faktyczna budowa mostu? Czy ona wystartuje w październiku? Czy raczej 
planowana jest na wiosnę przyszłego roku. Pytałem jeszcze o remont dróg dojazdowych, bo na 
skarpach od strony ogólniaka, zostały wycięte drzewa. Wydaje mi się, że na której sesji padło 
stwierdzenie, że urząd miasta myślał, żeby coś z tymi drogami zrobić. Chciałem zapytać czy 
ten horyzont czasowy już nam się oficjalnie przesunął? I czy coś z tymi drogami dojazdowymi 
będzie robione.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział: żadne horyzonty się nie 
przesuwają, mamy bardzo konkretne dzisiaj informacje. Otrzymaliśmy wiele milionów z 
ministerstw, polskiego rządu, mamy terminy od wojska i gotowość zrobienia bezpłatnego dużej 
części tego co nam potrzeba. Takie są fakty, można je różnie intepretować.  Ja znam sytuację i 
nastawienie części państwa  i społeczności a tym bardziej niektórych publikatorów. Wtedy 
można budować jak ma się wszystkie pozwolenia, jak jest rozstrzygnięty przetarg, jak jest 
montaż finansowy. Przebudowa mostu i budowa przeprawy zastępczej to jest cały proces. 
Wokół też się wiele rzeczy będzie działo. To wszystko w projektach jest. Gdyby ktoś z państwa 
chciał poznać szczegóły, to projekty nie są tajne, oczywiście nie będziemy ich nikomu 
przesyłać, ale można w wydziałach naszych zobaczyć wiele rzeczy. Gdy chodzi o szczegóły 
inwestycji to zapraszam do wydziałów w umówionych obustronnie terminach.    
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „…chciałem zapytać o dwie inwestycje. Tutaj mamy 
projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany uchwały budżetowej. Na końcu w 
uzasadnieniu jest kwota 50.000 zł przesunięta na prowadzenie emisji obsługi obligacji. 
Chciałbym zapytać czy to jest kwota przeznaczona na obsługę emisji obligacji przez Bank 
Gospodarstwa Krajowego czy była taka uchwała, że my sami będziemy emitować obligacje. 
Chciałem zapytać czy to są koszty nasze czy koszty związane z Bankiem Gospodarstwa 
Krajowego. Znalazłem też na samym końcu zapis, chodzi o zakup kamery za 8000 zł. 
Podejrzewam, że to chodzi o ten monitoring cmentarza miejskiego przy ulicy Kurpiowskiej. 
Natomiast chciałbym dowiedzieć się technicznie jak to będzie wyglądać. Czemu pytam. Jestem 
akurat sam po modernizacji swojego monitoringu i generalnie kamera kosztuje około 1000 zł a 
tu jest kwota 8000 zł. Chciałem się dowiedzieć, co tam będzie z tą kamerą. Jeszcze czy ta 
kamera będzie podłączona do tego w Straży Miejskiej. Jak to będzie po prostu wyglądać”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „…gdy chodzi o obligacje to takiej praktyki, 
że sami emitujemy nie ma. Zawsze jest współpraca z bankiem. Bank Gospodarstwa Kranowego 
jest bankiem państwowym. Ma bardzo dobre ofert dla samorządów. Oczywiście są też zawsze 
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związane z tym koszty, ale bez wątpienia te warunki, które BGK proponuje i wiele działań tego 
banku jest podyktowane samorządom nie tylko w obszarze emisji obligacji, ale teraz też 
obsługa bardzo ciekawego ważnego programu „Mieszkanie plus” i wiele innych rzeczy. Ta 
współpraca z samorządem jest jednym z istotnych zadań tego państwowego banku”. 
Skarbnik Miasta Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała „…oczywiście jest to prowizja 
obsługi bankowej. To nie jest taka kwota tylko będzie 50% tej kwoty, ale zabezpieczyłam 
50.000  żeby tylko raz wprowadzić do budżetu a potem najwyżej przesuniemy na inne 
potrzebne rzeczy. Jest to zawyżona kwota. Mniejsza będzie prowizja dla banku zdecydowanie”. 
Sekretarz Miasta Mariusz Prusaczyk – powiedział „Kamera oczywiście będzie podłączona 
do monitoringu miejskiego. Tego typu kamery, które pracują na zewnątrz w różnych warunkach 
atmosferycznych muszą spełniać określone parametry. Oczywiście można i za 200 zł kupić taką 
kamerkę, ale te, które pracują na, zewnątrz, które obsługuje system muszą też być 
zabezpieczone, jeśli chodzi o transmisję sieciową, one po prostu kosztują. Chodzi też o 
określony zum takiej kamery, czyli możliwość uszczegółowienia obrazu. My też przymierzamy 
się do nowej technologii transmisji danych. W tej chwili już kamery nowe zaczynają pracować 
w paśmie LTE, czyli taka kamera posiada kartę sim, przesyła dane cyfrowo, przez to nie 
musimy zakładać żadnych światłowodów albo korzystać z innych urządzeń radiowych. Jest to 
też dla nas test jak ta technologia może służyć do rozbudowy miejskiego monitoringu. 
Korzystanie z karty sim daje właściwie nieograniczone możliwości montowania takich kamer 
w sensie lokalizacji, bo czasami radio, które komunikuje kamery z serwerem czy ze stacją 
bazową nie widzi po prostu danej lokalizacji. To jest tego typu technologia i tutaj idziemy w tę 
stronę”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „…ja oczywiście od wysokiej rady nie 
oczekuję jakiegoś wybuchu entuzjazmu, ale chciałbym podkreślić, że czas jest niezły. 
Zabezpieczone 35 mln na Muzeum Żołnierzy Wyklętych. 16.700.000 z kawałeczkiem w tej 
chwili na most. Te przęsła i to ten wynajem za darmo przy przeprawie zastępczej około 4 mln 
byśmy zapłacili a tymczasem ministerstwo nam to daje bezpłatnie i jak byśmy doliczyli do tych 
16 to już i 20 przekraczamy. Do tego jeszcze kilkadziesiąt milionów na drogi z UE. Ja 
rozumiem, że zawsze by człowiek oczekiwał więcej, ale chciałbym to podkreślić przed wysoką 
radą, że warto żeby w tym samorządzie też zauważyć te dobre sprawy i nie chodzi o to żebyśmy 
tu w entuzjazm popadli i wielkie samouwielbieniem, ale zauważcie państwo, że jest niezły czas. 
Naprawdę takich środków sądzę, że w takim porównywalnym czasie nigdy do miasta nie udało 
się ściągnąć. Jak policzymy wszystkie, choćby i te, co, do których już mamy pewność, bo 
przecież jeszcze walczymy, to naprawdę kilkadziesiąt milionów do Ostrołęki zewnętrznych 
środków przychodzi i myślę, że warto też takie fakty zauważyć wobec tego ciągłego 
narzekania, że tutaj nic się nie dzieje, że nic nie potrafimy pozyskać. Nie możemy liczyć 
oczywiście na jakieś entuzjastyczne artykuły, ale trzymajmy się faktów. Z różnych dziedzin 
oczywiście niezamienialnych, bo jeśli ktoś, przepraszam w sposób jakiś głupawy powtarza, że 
35 na muzeum powinno iść na most no to jego problem. Nie przekonamy do rzeczy 
oczywistych, że to są inne źródła, i że nie można tego zamieniać, bo inne ministerstwo i inny 
budżet na to. Tak czy inaczej zobaczcie, że jak policzymy muzeum, most, Ostrowską i 
Słowackiego, Witosa, Brzozową, Wiejską i parę innych, na które dostajemy grube pieniądze, 
to jest to niezły czas i trzeba to zauważyć. Sądzę, że my, jako samorządowcy starający się o ten 
grosz powinniśmy też mieć jasne argumenty czy w dyskusjach czy nawet przed samym sobą, 
że czas, gdy chodzi o pieniądze zewnętrzne dla miasta jest po prostu dobry”. 
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Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział „…ja myślę, że każdy, kto jest 
w naszym mieście małej ojczyźnie widzi to, że od dwóch lat jest zdecydowana poprawa i jest 
inny klimat, bo są możliwości, że władze naszego miasta, pan prezydent może jechać na wizytę 
do ministra, do premiera. Ja myślę, że to jest przełożenie właśnie na to, co się w naszym mieście 
dzieje i tak sobie mówimy, tacy, co widzą, że dzieje się dobrze, to mówimy, że Ostrołęka to za 
chwilę będzie wielki plac budowy i z tego będziemy się mogli cieszyć, bo w przyszłości nasze 
dzieci, wnuki będą miały z tego pociechę i będą chętnie w tej naszej ojczyźnie, w naszym 
mieście mieszkać. Także my to widzimy, doceniamy i wiemy, jaką prace trzeba wykonać, jaką 
pracę prezydenci wkładają”.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „…jeszcze o przebudowę mostu z przeprawą 
tymczasową. O tym, że ona miała być zakończona na początku sierpnia to były sygnały z 
ratusza i takie sygnały przekazywałem mieszkańcom. Zdaje pan sobie sprawę doskonale, jakie 
jest zainteresowanie budową mostu. Teraz jak mnie się ludzie pytają, mieszkańcy, co się stało, 
to ja po prostu nie wiem. Bo to, co miało być w czerwcu teraz jest w październiku. Nie wiem 
po prostu, dlaczego tak jest. Może warto tak ważne informacje dla mieszkańców przekazywać 
tak żeby ich później nie przesuwać w czasie”. 
Radny Łukasz Kulik – powiedział „…generalnie, o czym mówił Maciej Kleczkowski to 
chodzi o to, co my mamy mówić mieszkańcom. Nie jestem pewien, jeszcze to sprawdzę, ale 
wydaje mi się, że tam były też jakieś zapisy środowiskowe odnośnie terminu kwestii budowy 
przeprawy tymczasowej. To tak mi się wydaje. Tak żebyśmy jeszcze sprawdzili, bo jak my 
znowu powiemy a później się okaże to raczej mieszkańcy będą mieć o nas takie mniemanie 
średnie i za każdym razie będziemy słuchać, że co wy tam robicie na tej sesji, że znowu 
mówicie, że termin w październiku i znowu żeście przełożyli. Żebyśmy też mogli mieszkańcom 
powiedzieć. Pan prezydent mówił o programie „Mieszkanie plus”, że mieszkania realizowane 
przez Bank Gospodarstwa Krajowego i chciałem zapytać czy może w tej kwestii, w zakresie 
budowy tych bloków przez OTBS może też myśleliście żeby podjąć jakieś działania żeby jakieś 
dofinansowanie uzyskać. Chciałem zapytać jeszcze o te pieniądz zarezerwowane dla muzeum 
i ja podzielam tutaj zdanie pana prezydenta, że jak pan prezydent mówi o muzeum o ktoś mówi 
o moście to jest taka dosyć duża rozbieżność, ale chciałbym widzieć czy już one są 
zatwierdzone, gdzie możemy tego szukać, w ramach, jakich środków one zostały przyznane”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „Najpierw odniosę się do pytania radnego 
Macieja Kleczkowskiego. Ja sam dzisiaj już to przyznałem, że informacje płynące także ze 
strony ratusza były niespójne. Ja po raz pierwszy dzisiaj mówiłem o terminach i nie to żebym 
się czuł prawda ważniejszy, ale to jest deklaracja terminowa moja. Poprzednie, które ukazywały 
się nawet w publikatorach miejskich nie były ze mną konsultowane. To jest oczywiście problem 
mój, jako kierownika urzędu. Oczywiście one płynęły z jakiś przesłanek, ale gdy chodzi choćby 
o przeprawę zastępcza to od początku decydującą sprawą były tutaj rozmowy z wojskami 
inżynieryjnymi z Inowrocławia. Ja byłem na spotkaniu i bardzo konkretny termin dostałem. 
Wiąże się to także z zaangażowaniem tego rodzaju wojsk w inne zadania. Stąd ten 
październikowy termin jest pewny. Będą po wrześniowych manewrach już wracać do koszar z 
nowymi siłami, bo inne zadania będą tam wypełniać. Mamy też zapewnienie raz jeszcze to 
podkreślę z Agencji Rezerw Materiałowych, że dla nas, tak to w skrócie mówimy, przęsła są 
zarezerwowane. Dzięki życzliwości i wsparciu pana ministra Tchórzewskiego mamy te 
najważniejsze elementy bezpłatnie, bo normalnie to się kilkaset tysięcy rocznie za poszczególne 
elementy płaci. W całości obliczyliśmy, że to byłoby 4 prawie miliony. Mamy z tego 
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zwolnienie oczywiście zgodne z prawem, ale takie decyzje w praktyce bardzo rzadko zapadają. 
Dzisiaj tym konkretnym terminem operuje i bez wątpienia można mnie później z tego 
października spokojnie rozliczyć. Myślę, że oficerowie, z którymi rozmawiałem nie zawiodą i 
nie będzie jakiś dramatycznych klęsk w Polsce, że akurat to, co dla nas zarezerwowane się 
stało. Ale już na sprawy tzw. siły wyższej to wpływu nie mamy. Następnie, gdy chodzi o 
„mieszkanie plus” i związki z mieszkaniami czynszowymi, pytał o to radny Łukasz Kulik, takie 
związku nie istnieją. OTBS ma swoje zadania i buduje kolejny blok. Jest duże zainteresowanie. 
Oczywiście współpracujemy, na co dzień choćby z BGK-iem i innymi podmiotami. Natomiast, 
gdy chodzi o „mieszkanie plus” to już zadanie rządowe. Relacje z samorządem są takie, że 
samorząd znajduje miejsce i wyraża gotowość, pisze wnioski a dużą część na siebie zadań 
zwłaszcza finansowych bierze strona rządowa. W Ostrołęce także istnieje gotowość do tego 
żebyśmy taki blok w ramach programu „mieszkanie plus” wybudowali. Na pewno potrzeb jest 
bardzo dużo i to powiedziałbym w różnych oczekiwaniach, gdy chodzi o same mieszkania. Na 
mieszkania czynszowe OTBS jest ogromne zainteresowanie. Oczywiście mieszkań socjalnych 
też brakuje, chociaż właściwie w każdej kadencji ostatnich próbujemy coś wybudować, żeby 
rodziny w najtrudniejszych sytuacjach były wsparte. Stąd, jeśli nam się uda to sądzę, że 
niezależnie czy ten prezydent czy drugi, to taki blok myślę, że w najbliższych latach będzie 
budowany. My oczywiście podejmujemy rozmowy. W tej chwili tym operatorem rządu jest 
Bank Gospodarstwa Krajowego a ta współpraca w wielu dziedzinach już można powiedzieć 
ma swoją dobrą przeszłość, dobre praktyki stąd ta kontynuacja jest bez wątpienia możliwa”. 
Wiceprezydent Miasta Grzegorz Płocha – powiedział „…wielokrotnie byliśmy zasypywani 
pytaniami odnośnie terminów precyzyjnych i zawsze ja przynajmniej używałem sformułowania 
takiego bardziej przypuszczającego i zależnego od wielu innych zdarzeń. Chociażby dopiero 
dzisiaj wprowadzane są środki dedykowane przez ministerstwo, więc też nie mogliśmy 
wcześniej zaplanować bez konkretnej wiedzy, kiedy środki się pojawią, czyli ta część tej 
subwencji ministerialnej. Wiecie też państwo, że proces projektowy jest bardzo złożony. Ja 
kiedyś wspominałem, wiele zgód, wiele pozwoleń jest z tym związanych i od nas niezależnych, 
więc możemy tylko czy mogliśmy czekać na szereg właśnie takich decyzji i to się czasami 
opóźniało stąd oczekiwanie się wydłużało. Dzisiaj to, co pan prezydent powiedział to już są 
konkrety. Wcześniejsze jakby deklaracje to mygły być jedynie przypuszczenia czy założenia. 
Dzisiaj, kiedy jesteśmy na finale i praktycznie mamy pozwolenia na budowę i finalizujemy 
przygotowania do ogłoszenia przetargu to już możemy mówić o takich termonach konkretnych 
tym bardziej, że jesteśmy już po kolejnych spotkaniach z wojskami inżynieryjnymi, które już 
zadeklarowały, wskazały ten konkretny termin wejścia i w związku z tym wcześniej musimy 
przygotować drogi dojazdowe i przygotować podwaliny pod położenie tego mostu, jeżeli 
chodzi o przeprawę tymczasową. Jeszcze pan Łukasz Kulik pytał gdzie są te pieniądze na 
Muzeum Żołnierzy Wyklętych. Nie są one przekazywane przez budżet miasta tylko rozliczane 
pomiędzy ministerstwem a muzeum i są przekazane w transzach. Czyli jeżeli cokolwiek 
muzeum rozpoczyna działać i zakończy dokumentami finansowymi i przekazuje w swoich 
sprawozdaniach czy za potrzebowaniach o środki bądź sprawozdaje, co wykonało i wtedy 
ministerstwo w transzach środki przekazuje. Czyli nie będzie tak, że 35 mln będzie leżało na 
koncie muzeum i będzie sukcesywnie wydawać tylko według zapotrzebowani i wykonanej 
pracy”. 
Radny Andrzej Rykowski – powiedział „…pośród tej gorącej dyskusji nad tym naszym 
budżetem taka moja osobista refleksja. Nie dopatruję się tutaj jakiś złych intencji w tych 
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różnych przepytywaniach nie mniej tak zastanawiałem się, o jakich pieniądzach rozmawiamy. 
6 mld elektrownia. 40 mln most, 16 mln już mamy, 20 mln zabezpieczone, 5 mln pan prezydent 
mówił, że tam dopłynie jeszcze, 35 muzeum. Dzisiaj gdybyśmy popatrzyli to trzeba chyba ze 
20 lat żeby te pieniądze zmagazynować, więc miejmy szacunek do wszystkiego, co władze 
miasta robią i dajmy im troszeczkę spokoju i jakby czasu na to żeby się wykazały o życzmy im 
wszystkiego dobrego”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział „33 mln jeszcze Ostrowska i 
Słowackiego”. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „…czyli tak, w październiku będą saperzy, ale 
jeszcze pan prezydent Płocha mówił o zjazdach czyli trzeba wykonać zjazdy, tak. Czyli 
możemy spodziewać się gdzieś na przełomie roku tej przeprawy tymczasowej”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „Zdecydowanie tak. To oczywiście nie 
złośliwość, ale saperów nie będzie, saperzy raczej by rozmontowali. To oczywiście drobiazg 
żartobliwy. Oczywiście, że kolejność jest taka, że najpierw musi być przygotowanie wszelkich 
spraw dojazdowych, skarpowych, jak bo to zwał, natomiast sama konstrukcja mostu jest na 
koniec. Innymi słowy my w tej chwili rozpisujemy przetargi na wszystkie sprawy wokół a w 
październiku wchodzą żołnierze i konstruują nam samą powiedziałbym to płytę. To jest jakby 
ten finał, który musi oczywiście wkomponować się w całość. To żeby puścić 40 ton ciężarówek 
to musi być taki most, który będzie na odpowiednich konstrukcjach i będzie po prostu 
dopuszczał takie duże tonaże. Nie chcieliśmy jakiejś prowizorki robić, bo wiadomo 
najistotniejsze tu by były sprawy dużego sprzętu, dużego transportu, bo mimo utrudnień 
osobówki sobie jakoś poradzą…” 
Radna Magdalena Jaworowska – powiedziała „…to, co powiedział kolega Andrzej 
Rykowski, że wsparcie finansowe dla miasta naszego Ostrołęki jest i ze środków rządowych 
możemy się cieszyć jak tu było przekazane przez pana prezydenta. Też pieniądze wpływają do 
naszych rodzin, bo jednak ten 500+ to też jest poprawa życia i funkcjonowania naszych rodzin 
w Ostrołęce. Jeśli chodzi o te terminy to ja bym taka była ostrożna i zawsze jestem ostrożna w 
przekazywaniu informacji do mieszkańców, ponieważ terminy to zawsze mogą być z 
poślizgiem, bo sama wiem jak budowałam dom to zawsze są jakiś poślizgi, bo majster nie 
przyjdzie czy nie przywiezie materiału itd. Ważne, że będzie rozpoczęte a co do terminów to 
byśmy byli ostrożni przy przekazywaniu informacji mieszkańcom”. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „…ja w innej sprawie chciałem zabrać głos niż most, 
dlatego czekałem na sam koniec tej dyskusji. Ale oczywiście chciałem tutaj też przyłączyć się 
do podziękowań i wyrażenia wdzięczności i zadowolenia z pozyskania tych dofinansowań do 
różnych inwestycji. Myślę, że nie ma tutaj ani jednego radnego, który by nie był wdzięczny za 
to, że dostajemy pieniądze dla mieszkańców Ostrołęki na poprawę ich życia i poprawę 
infrastruktury i na wszelkie inne możliwe dziedziny życia. Pytanie moje dotyczyło zakupu 
usług pozostałych od MZK 400.000. Chciałem się przy okazji tej zmiany w budżecie dopytać 
o widoczne efekty zmiany cen biletów. Czy już widać jakiś wpływ tej regulacji na 
funkcjonowanie przedsiębiorstwa”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „…jeśli nie ma pana prezesa to ja bym 
chętnie przygotował informację, bo niestety z pamięci co do bezpośredniego wpływu tej 
ostatniej regulacji, takich wiadomości jeszcze nie mam. Natomiast, gdy chodzi o zakup usług 
pozostałych to, to jest kolejna transza, którą uzupełniamy to, co wynika z umowy wieloletniej 
miasta z MZK. To jest jakby uzupełnienie systematyczne tego, co plan zakłada”. 
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Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2017 – 2036 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 22 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok wraz z 
autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 22 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
11a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Prezydent Miasta Ostrołęki. 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Dariusz 
Maciak – powiedział „…jak państwo otrzymali w materiale pod koniec marca tego roku 
wpłynęła skarga jednej z mieszkanek miasta na wiceprezydenta miasta. Komisja Prawa 
zajmowała się tym wczoraj. Po otrzymaniu wyjaśnień od prezydenta miasta mają państwo treść 
taką jak w załączniku do projektu uchwały. Zarzuty dotyczące jednego z wiceprezydentów 
miasta nie znajdują uzasadnienia. To nie pierwszy raz już tak jak jest w treści spotykamy się z 
pismami skarżącej. W poprzednich kadencjach było ich całe mnóstwo, więc myślę, że państwo 
zdają sobie sprawę z całego tego zagmatwania tej sytuacji i osobowości też pewnie. Mamy do 
czynienia z kwestią formalno-prawną. Wpłynęła skarga mieszkańca i trzeba ją po prostu 
rozpatrzeć. Komisja w tej sprawie rekomenduje Radzie Miasta głosami 6 za, przeciwnych ani 
wstrzymujących nie było o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki jak w treści, czyli uznać ją za 
bezzasadną”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział, że w tych kilku zdaniach 
zostało wyjaśnione całość tej sprawy. Otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Andrzej Rykowski – powiedział „…ja akurat chciałbym poprosić już o zakończenie 
tego tematu. Rozpatrywaliśmy to wszystko na komisji. Nie ma tu żadnych jakby wątpliwości, 
co do intencji osoby, która napisała tą skargę. Nie uważam za stosowne tak nazwałbym to takie 
bicie piany tylko po to żeby komuś sprawić przyjemność a drugiemu nieprzyjemność. Stawiam 
taki wniosek o zamknięcie dyskusji”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydent Miasta 
Ostrołęki, 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
12. Rozpatrzenie oceny zasobów pomocy społecznej 2016 dla Gminy M. Ostrołęka. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
– powiedziała „….z oceny zasobów pomocy społecznej 2016 wynika, że zmniejsza się liczba 
bezrobotnych, w tym także osób długotrwale bezrobotnych. Zmniejsza się liczba rodzin i osób, 
którym udzielono pomocy i wsparcia w MOPR. Nastąpiło zmniejszenie liczby osób ogółem, 
którym przyznano świadczenie pieniężne, a także osób, którym udzielono pomocy w formie 
niepieniężnej. Zmniejsza się liczba rodzin objętych pomocą z powodu długotrwałej lub ciężkiej 
choroby, niepełnosprawności oraz bezrobocia. Wzrasta liczba osób objętych usługami 
opiekuńczymi w środowisku oraz wzrosła kwota odpłatności gminy za pobyt osób w domach 
pomocy społecznej. Nadal utrzymuje się wzrost środków finansowych na wydatki w pomocy 
społecznej i innych obszarach polityki społecznej. Od 2012 r. nastąpił wzrost o 17%. Wzrasta 
też liczba miejsc w prywatnych żłobkach. Zwiększyła się też liczba rodzin zastępczych 
spokrewnionych i wzrosły kwoty świadczeń w ogólnej liczbie rodzin zastępczych. Ocena 
zasobów pomocy społecznej została pozytywnie zweryfikowana przez Mazowieckie Centrum 
Polityki Społecznej w Warszawie. Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie 
rozpatrzyła przedmiotową ocenę zasobów pomocy społecznej za 2016 rok 7 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie ocenę zasobów 
pomocy społecznej 2016 dla Gminy M. Ostrołęka. 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Ocena zasobów została przyjęta.  
 
13. Rozpatrzenie sprawozdania Straży Miejskiej Ostroł ęki z zakresu realizacji zadań 

ustawowych za rok 2016, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Dariusz 
Maciak – powiedział „…Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
pozytywnie rozpatrzyła sprawozdanie Straży Miejskiej Ostrołęki. Ogólnie rzecz biorąc 
wszystko jest w porządku i ten wniosek jest także jak sądzę podziękowaniem za codzienna 
pracę strażników w mieście Ostrołęka. Komisja przyjęła to sprawozdanie głosami 7 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskuje o przyjęcie sprawozdania”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „…na ostatniej stronie jest informacja o foto 
pułapkach, czy można bardziej szczegółowe informacje na ten temat uzyskać. Kto miałby w te 
foto pułapki łapać”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…foto pułapka jest to kamera 
sterowana zdalnie o własnym zasilaniu. Nie jest to drogie urządzenie. Chcemy ją zakupić w 
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celu głównie monitorowania dzikich wysypisk śmieci. Są przypadki w lasach gdzie mieszkańcy 
wyrzucają nieczystości. Myślę, że jest to bardzo dobre urządzenie i bardzo skuteczne”. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „…chciałem zapytać komendanta o taką jedną rzecz, czy 
Straż Miejska nasza ostrołęcka korzysta z tych kamer, które są od systemu Red Light czy to już 
zostało całkowicie w tym takim instytucie, który realizował ten projekt”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…od 2016 roku Straż Miejska 
utraciła uprawnienia do stosowania urządzeń samorejestrujących zdarzenia drogowe. 
Natomiast te urządzenie jest i policja ma możliwość korzystania z tego urządzenia, ma 
możliwość wejścia do tego systemu”. 
Radny Wojciech Zarzycki – powiedział „…korzystając z obecności pana komendanta 
chciałem poruszyć jedną sprawę nurtującą mieszkańców osiedla Łęczysk jak również 
Sienkiewicza, szczególnie mieszkańców Jaracza i Modrzejewskiej. Ukazała się na stronach 
internetowych miasta sprawa o bałaganie w lasku przy ulicy Chemicznej. Jest to właściciel 
prywatny, który prowadził ścinkę drzew oczywiści pod nadzorem ponoć nadleśnictwa. Ja 
zgłaszałem tą sprawę do pani Godlewskiej i pani Godlewska powiedziała mi, że kieruje tą 
sprawę do Straży Miejskiej żeby ustalić właścicieli. Nie może tak być, że w lasku, który przez 
wiele, wiele lat służył mieszkańcom i jest to dojście do rzeki Narew. Również uczęszczają tam 
ludzie, którzy chodzą na kijkach, którzy korzystają z rekreacji ruchowej. W tej chwili ten lasek 
jest po prostu bardzo zaniedbany, bo właściciel z tego, co wiem zabrał drewno a na całej tej 
powierzchni lasku są porozrzucane gałęzie. Nie można ani przejechać ani przejść. Panie 
komendancie zwracam się tutaj do pana o podjęcie stosownych działań i bardzo bym prosił o 
poinformowanie mnie albo telefonicznie albo na piśmie, w jakim terminie zostaną usunięte 
gałęzie, konary, bo jest tam naprawdę jeden wielki bałagan. Jeszcze jedna prośba panie 
prezydencie, bo też mieszkańcy się martwią, bo z roku na rok tych drzew ubywa. Wiadomo, że 
jest to właściciel prywatny i może robić ze swoim gruntem, co chce. Z drugiej strony jest to 
taki pas ochronny od oczyszczalni, bo to przez wiele lat temu to służyło. Dziękuję tutaj z to 
poparcie koleżanki Magdy Jaworowskiej. Czy nie należałoby podjąć działania żeby ten teren 
po prostu od właściciela odkupić i po prostu w normalny cywilizowany taki naturalny sposób 
ten teren uporządkować żeby służył mieszkańcom”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…temat ten nam jest znany. 
Dostaliśmy takie zgłoszenie. Trwają czynności w tej chwili i radnego poinformujemy, jeśli 
zakończymy te czynności”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „…mnie też tak jak wielu spośród państwa 
czasem denerwuje czy razi nieporządek w różnych miejscach Ostrołęki i naturalną sprawą jest, 
że mieszkańcy czy państwo radni zwracają się czy sygnalizują to urzędowi czy prezydentowi 
czy strażnikom miejskim. Natomiast często także i urząd jest bezsilny wobec różnych działań, 
bo prawo nam na pewne rzeczy pozwala a na inne nie. Myślę tutaj i o nieuporządkowanych 
posesjach i różnych zaniedbanych domach czy pustostanach czy też o terenach gdzie np. od lat 
właściciel pozwala na dziki handel w bardzo szpecących warunkach. I w naturalny sposób 
można powiedzieć to niech się prezydent weźmie i uporządkuje albo niech tam radny z tego 
czy innego osiedla weźmie tego właściciela do porządku postawi. Natomiast myślę, że wszyscy 
znamy prawo i wiecie, że w niektórych sytuacjach niestety także samorząd jest bezradny. 
Mówię tu choćby o sprawach czy to prywatnych lasów, lasków czy zagajników, że tak powiem 
i o terenach gdzie wszyscy byśmy chcieli pewnie żeby handlu nie było w centrum miasta 
szkodzącego a jednak właściciel na to pozwala. Jak się uprze właściciel czasem to nie za bardzo 
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jest jak to rozwiązać. Nie zawsze niestety możemy działać zgodnie z prawem. Co do 
wykupienia tego terenu, no to oczywiście, że tak byłoby najlepiej, ale zawsze zostaje pytanie, 
na co ten skromy budżet przeznaczyć. Ja się zupełnie z panem radnym zgadzam tylko, że po 
prostu nie mamy pieniędzy na to. Takich zgłoszeń odnośnie ulic, uliczek, chodników, placów, 
sami wiecie, że jest mnóstwo. Ja się z panem zgadza, że ten naturalny bufor wobec oczyszczalni 
powinien być. Tam gdzie jest teren miejski my się staramy jakoś to ogarniać i nie pozwalać na 
jakieś wyręby. Natomiast niestety na terenach prywatnych niewiele możemy zdziałać. Co do 
wykupu to, jeśli jakieś wole środki by były i byśmy uznali, że to jest pierwszorzędna sprawa to 
ja nie mówię nie, natomiast nie mogę też powiedzieć, że mam jakąś rezerwę, którą mógłbym 
przeznaczyć na ten w końcu istotny pomysł”. 
Radny Wojciech Zarzycki – powiedział „…jeszcze w uzupełnieniu panie prezydencie jedna 
taka prośba żeby może to monitorować, bo ta wycinka trwa już bodajże od trzech lat i może by 
tutaj Nadleśnictwo jakieś warunki postawiło. Ja cały czas rozumiem, że to jest teren prywatny, 
ale jest to jakaś ochrona przed oczyszczalnią, strefa. Może w ten sposób podciągnąć, bo 
martwimy się, że za kilka lat z tego lasu niewiele zostanie a po takich wycinkach jak teraz to 
niestety chyba można właściciela zobowiązać do tego żeby po sobie po prostu posprzątał, bo 
teren nie jest ogrodzony i codziennie wiele serek ludzi tamtędy po prostu przemierza”. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „….mam pytanie odnośnie działalności Straży 
Miejskiej. Tu widzę wynik patrolu szkolnego w 2016 roku i ilość przeprowadzonych patroli 
szkolnych 3, ilość kontroli szkół i rejonów przyległych w szkołach 34. Panie komendancie 
według mnie to jest zdecydowanie za mało. Ilość kontroli szkół i rejonów przyległych do szkół 
– 34 to powinno być w miesiącu. Ja myślę, że codziennie powinno się patrolować, co najmniej 
jedną szkołę. W ostatnich czasach widzieliśmy naganne zachowania gimnazjalistek, obiegły 
przecież te zdjęcia i nagrania cała Polskę. Dbajmy o to żeby u nas takich patologicznych 
sytuacji nie było. Także zwracam się tu do pana komendanta z zapytaniem czy planujecie 
zwiększyć tę liczbę patroli i czy można by było wpłynąć na to żeby naprawdę, co najmniej 
jeden patrol dziennie w okolicach którejś szkoły się odbył„ 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…cieszę się, że pan radny 
dostrzegł ten temat, ale jest to spowodowane tym, że tych zadań mamy dużo. W roku 2016 
mieliśmy dużo innych ważnych zadań i musiałem przenieść jakby te zadania z tej części na 
wydaje mi się, że bardziej ważne i takie, których nie mogliśmy po prostu nie wykonać. Z chwilą 
odebrania nam uprawnień do stosowania urządzeń samorejestrujących około 800 spraw 
musieliśmy przekazać do Komendy Miejskiej Policji. Jest to ogrom zadań, które musieliśmy 
zgodnie z obowiązującymi przepisami wykonać. Nie można było tych zadań porzucić 
związanych oczywiście z systemem Red Light. Też pamiętacie państwo sprawy związane z 
ograniczeniami na moście. Musiałem też dużą ilość strażników oddelegować do patrolu w 
okolicach mostu. To były powody, dla których między innymi inne zadania trochę ucierpiały. 
Natomiast w tym roku myślę, że sytuacja myślę się już poprawi i w latach następnych również. 
W każdym razie dla nas jest to ważne zadanie, które corocznie realizujemy”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział „…oczywiście szkoły czy teren wokół szkół 
to jest wyjątkowo ważny obszar, ale rzecz jasna też sprawy bezpieczeństwa są, gdy chodzi o 
oświatę nie tylko domeną Straży Miejskiej, bo to jest i obowiązek dyrekcji szkoły i 
pracowników. Także współpracujemy z policją. Znów pojawią się dodatkowe patrole. Prócz 
zwykłych zadań jeszcze miasto przy współpracy z policją zadba o dodatkowe patrole policyjne. 
Oczywiście słuszna uwaga pana przewodniczącego Kurpiewskiego, że pewnie więcej być 
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powinno. Jest to bardzie pytanie pewnie do mnie, bo to ja od lat nie zgodziłem się na 
zwiększenie załogi, gdy chodzi o Straż Miejską, co jest spowodowane kwestiami finansowymi. 
Bardzo przy tym dziękuję za dawną decyzje wysokiej rady, która to rada nie zgodziła się na 
zupełną likwidację Straży Miejskiej, bo i takie jak wiecie pomysły były. Strażnicy są potrzebni 
i tak jak pan komendant powiedział tych zadań jest sporo. Pan komendant wspomniał sprawę 
Mostową. To tak żebyśmy tam szukali żeby jak najwięcej mandatów wystawić. To był problem 
po prostu bezpieczeństwa, bo jak wiecie mimo jasnych ekspertyz, że powyżej 3,5 tony po 
starym moście nie powinno się jeździć, niektórzy kierowcy próbowali łamać ten zakaz. Niestety 
same tablice, same informacje na niektórych nie działają. Dlatego oddelegowanie czuwania 
strażników nad tą strefą”. 
Radny Andrzej Rykowski – powiedział „…ja tylko korzystając z okazji, że jest pan 
komendant Straży Miejskiej apeluję już kolejny raz o utrzymanie takiego porządku na skwerze 
gdzie siedzi na ławeczce Psarski. Jest to teren uporządkowany zielony, jeden z łatwiejszych 
skrawków naszego miasta. Mówiąc o ekologii i jakby porządku sanitarnym to już tematu chyba 
nie musze rozwijać, jeśli tam zbierze się z 10 degustatorów tych mocniejszych trunków i po 
prosu rozsiądą się, palą papierosy, załatwiają potrzeby i bulwersują tych, którzy w tym miejscu 
przechodzą. Jest jakby uwłaczanie podstawowej kulturze w naszym społeczeństwie i szkoda 
mi tej postaci, która tam, na co dzień jest i przypomina nam o pięknej społecznej postawie, jaką 
reprezentował pan dr Psarski. Prosiłbym o częstsze patrole uniemożliwiające się rozsiadanie 
tam tym biesiadnikom”. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „…chciałem zapytać pana komendanta i proszę mnie od 
razu poprawić, czy Straż Miejska ma ciągle dostęp do tego systemu Red Light, który jest 
zamontowany przy skrzyżowaniu koło ogólniaka. Komendant już pośrednio odpowiedział na 
moje pytanie mówiąc, że około 800 sprawa zostało skierowanych na policję. Ja bym chciał 
zapytać w takim razie czy ja dobrze rozumiem, że państwo fizycznie macie dostęp do tych 
kamer, rejestrujecie te powiedzmy jakieś wykroczenia, które tam występują natomiast z racji 
tego, że prawnie nie macie możliwości tego dalej jakby procedować przekazujecie do policji. 
Pytam, dlatego, że wydaje mi się, że zasadne by było zrobić taką statystykę czy takie wnioski 
są przekazywane i jak te sprawy dalej postępowały. Czemu pytam o ten system Red Light. Ja 
swego czasu składałem interpelację do pana prezydenta w związku z tymi tirami, które jeżdżą 
po naszym moście i pytałem też czy jest możliwość wykorzystania tego systemu, a możliwe, 
że on jest wykorzystywany z tego, co mówi pan komendant, do kontroli tez tych samochodów 
ciężarowych, które powiedzmy zjeżdżają z mostu i tutaj ewidentnie łamią prawo i jak mówił 
pan prezydent narażają na niebezpieczeństwo mieszkańców korzystających z tego mostu. 
Chciałem zapytać czy państwo prowadziliście czy prowadzicie czy macie zamiar prowadzić 
takie działania za pomocą tego systemu Red Light. Chciałem również zapytać o kontrole 
prowadzone na przeprawach naszych tutaj, bo w podsumowaniu jest napisane, że kontrole były 
prowadzone przez trzy miesiące. Chciałem zapytać, dlaczego tylko przez 3 miesiące, bo nam 
się tu raczej nic nie zmieniło a raczej pogorszyła ta sytuacja. Czy powiedzmy technicznej 
przydatności przeprawy tymczasowej. Chciałem zapytać czy państwo prowadzili jakieś 
kontrole mandatowe w tym zakresie, bo tu tak w tym podsumowaniu mamy dosyć dziwnie 
napisane, że dziennie zawracaliśmy od 20 do 30 samochodów. Ja rozumiem, że to bardzo dużo 
natomiast byłem świadkiem takiej sytuacji, kiedy tir jechał, zobaczył Straż Miejską i zawrócił, 
ale też wiemy, że w tych naszych publikatorach internetowych wielokrotnie pojawiają się 
nagrania, że jednak jakieś te tiry jeżdżą i ja jestem zwolennikiem jednak karania takich 
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samochodów ciężarowych. Brakuje mi też takiego podsumowania panie komendancie jak to z 
tymi kontrolami wyglądało, ile takich kontroli przeprowadziliście w związku z tym mostem, 
ile zakończyło się postępowaniem mandatowym. Odnośnie systemu Red Light mam jeszcze 
takie pytanie, które też było w interpelacji do pana prezydenta. Chciałem zapytać, bo w zimie 
była prowadzona taka akcja, że Straż Miejska mogła jak ktoś nie mógł odpalić samochodu to 
mógł zadzwonić do Straży Miejskiej żeby przyjechali i odpaliła ten samochód. Takie 
informacje medialne przeczytałem i chciałem zapytać, na jakiej zasadzie to funkcjonowało. Czy 
to Straż Miejska zakupiła jakieś specjalne urządzenie do uruchamiania. Coś więcej chciałem 
się dowiedzieć na ten temat”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…odnośnie osób, którzy 
spożywają alkohol w miejscach publicznych to muszę powiedzieć, że jest to dość duży problem 
na terenie miasta. My, co dzień otrzymujemy zgłoszenia od mieszkańców, że takie osoby są, 
takie miejsca są gdzie jest spożywany alkohol i dochodzi do jakiś nieetycznych zachowań. W 
ubiegłym roku 242 osoby Straż Miejska odwiozła do izby zatrzymań. Ta liczba wskazuje na to, 
jaka jest skala problemu. Natomiast odnośnie systemy Red Light. Ja być może nieprecyzyjnie 
się wyraziłem. 800 spraw, które przekazaliśmy do Komendy Miejskiej Policji to nie były 
sprawy z 2016 roku. My z dniem 1 stycznia 2016 roku utraciliśmy uprawnienia w związku z 
tym my w ogóle nie mamy uprawnień żeby do tego systemu zaglądać. Natomiast to były sprawy 
wszczęte w 2015 i niezakończone. Bo jeżeli dany kierowca został zarejestrowany w miesiącu 
listopadzie, grudniu no to nie jest to czas wystarczający do zakończenia postępowania 
szczególnie, jeśli są to osoby z poza terenu. To było około 800 spraw. Natomiast, jeśli chodzi 
o pomoc kierowcom w okresie zimowym to robimy ro z czystej życzliwości. Mamy już ten 
sprzęt od wielu lat i chyba z 5 przypadków nam się zdarzyło, że jakieś kobiety, które nie mogły 
sobie poradzić zadzwoniły do nas i pomogliśmy. Uważamy to za fajną akcję. Za to nie 
ponosimy żadnych kosztów. Też nie robimy tego w trakcie interwencji, ale jeśli ktoś zadzwoni 
o taką pomoc to czasami”. 
Radna Magdalena Jaworowska – powiedziała „…ja tylko chciałam dopowiedzieć, bo tyle 
pracy wykonuje nasza Straż Miejska to pod rozwagę pana prezydenta żeby jednak rozważyć 
zwiększenie etatów w Straży Miejskiej”. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „Ja chciałem dopytać jeszcze, bo bardzo fajna akcja 
zimowa, natomiast mam informację, że Straż Miejska zakupiła urządzenie. I to mnie tak 
zainteresowało, jakie to jest urządzenie. Odpalanie samochodu za pomocą kabli z akumulatora 
niszczy akumulator tego samochodu, który jest używany. Taka była podawana informacja, że 
zostało zakupione urządzenie. A urządzenie to nie jest kabel. Druga rzecz panie komendancie 
to chodzi o te kontrole tych samochodów tirów i tam były dwa pytania. Jedno było jak to 
statystycznie wyglądało i czy macie zamiar wprowadzić znowu te kontrole na moście, bo tutaj 
mamy zapisane, że były prowadzone trzy miesiące i zostały zaprzestane”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „Jeśli chodzi o urządzenie to 
urządzenie zostało już zakupione jakiś czas temu dla potrzeb Straży Miejskiej. Zimą też 
mieliśmy czasami z zapaleniem samochodu i to są zwykle kable jak też urządzenie z 
akumulatora służące do rozruchu pojazdu. Natomiast, jeśli chodzi o kontrole to w okresie tych 
trzech miesięcy kontrolowaliśmy, ale to była kontrola na zasadzie informacji kierowców o 
zakazie ruchu na starym moście. To było kilkanaście, kilkadziesiąt tirów dziennie. Postępowań 
żadnych mandatowych nie było, wniosków do sądu nie było. To była czysta akcja 
informacyjna. Zamierzam taką akcję przeprowadzić ponownie już w najbliższych dniach i też 
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taką akcję informacyjną będziemy prowadzić, ale jeżeli będziemy też stwierdzać jakieś 
nagminne łamanie przepisów to będziemy zawiadomienie składać do Komendy Miejskiej 
Policji o wszczęcie postępowania przeciwko tym kierowcom”. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „Panie komendancie mam pytanie odnośnie 
zwiększenia ilości etatów, było to wspomniane. W którym miejscu, jeżeli chodzi o działalność 
Straży Miejskiej tych etatów brakuje, o czym te osoby miałyby się zajmować”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…mi są potrzebne osoby tylko i 
wyłącznie do patrolu w terenie. Są potrzeby żeby obsadzić dyżury w soboty, w niedzielę jest 
giełda. My kontrolujemy giełdę, ale doraźnie. Natomiast gdybyśmy mieli, chociaż jeden etat 
dodatkowo to byłaby możliwość inaczej się poruszać z sobotami, niedzielami, czy w tygodniu”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie sprawozdanie 
Straży Miejskiej Ostrołęki z zakresu realizacji zadań ustawowych za rok 2016, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
14. Przyjęcie sprawozdania z działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres  

od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2017 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - otworzył w tym punkcie dyskusję.  
Radny Grzegorz Milewski – powiedział „…chciałbym się spytać o informacje dotyczące 
Wydziału Inwestycji Miejskich tj. str. 9, dostawa i montaż urządzeń zabawowych oraz 
wykonanie nawierzchni bezpiecznej z kruszywa naturalnego w ramach zadania inwestycyjnego 
„Doposażenie planu zabaw przy Przedszkolu Miejskim nr 15 przy ul. Jaracza 5 w Ostrołęce”. 
Chciałbym się dopytać, na jakim to jest etapie. Czy już został wyłoniony dostawca tych 
urządzeń i ewentualnie, kiedy nastąpi realizacja”. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „…chciałem się spytać o zalecenia pokontrolne 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej. Chodzi o Przedszkole nr, 16. Z czym 
związane były te zalecenia”. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „…ja bym chciał zapytać o jedno z zarządzeń pana 
prezydenta. Pierwsze tj. zarządzenie dotyczące powołania członków komisji przetargowej. 
Chodzi o przebudowę i wyposażenie hotelu przy ul. Witosa w Ostrołęce. Konkretnie chodzi mi 
o dostawę i montaż sprzętu rekreacyjnego sportowego wraz z sauną w budynku przy hotelu 
przy ul. Witosa. Czy ktoś coś więcej na ten temat powiedzieć. Zdziwiło mnie troszeczkę, że w 
sytuacji, gdy w odległości nie wiem 150 m posiadamy Aquapark, który wyposażony w saunę i 
urządzenia sportowe, w sytuacji, w której hotel mógłby bp. proponować swoim potencjalnym 
klientom też karnety godzinne czy dwugodzinne, przeprowadzamy inwestycje …? Nie potrafię 
znaleźć uzasadnienia tej inwestycji a jeszcze jak przeczytałem, że to jest zakup sprzętu 
rekreacyjnego sportowego to chciałbym się dowiedzieć, jaki to też jest ten sprzęt rekreacyjno- 
sportowy. Czy to jakaś siłownia ma być urządzona. Wydaje mi się, że dużo lepszym 
rozwiązaniem byłoby poczynienie takiej inwestycji np. w ramach istniejącego Aquaparku. 
Tutaj chciałem uściślić, o co chodzi z tą sauną. Czy państwo w ogóle zastanawiali się czy może 
bardziej nie budować sauny a proponować to klientom te bilety do Aquaparku. Chciałem też o 
te urządzenia rekreacyjne zapytać”. 
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Dyrektor WIM Piotr Brodacki  – powiedział „…jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne w ramach 
budżetu obywatelskiego to są przewidziane w budżecie 4. Obecnie mamy na trzy i łącznie to, 
co pan radny pyta na ul. Jaracza są wyłonieni wykonawcy. Jeszcze oczekujemy tylko na 
wykonawcę doposażenia przedszkola przy ul. Pięknej w Wojciechowicach. Także na dniach 
powinny być rozpoczęte prace. Jeśli natomiast chodzi o wyposażenie budynku hotelu w sprzęt 
rekreacyjny to akurat sprzęt ten został przewidziany w pierwszym i drugim postępowaniu 
przetargowym w projekcie. Obecnie postępowanie ze względu na to, że kwota oferty 
przekraczała prawie trzykrotnie budżet, który został na to zarezerwowany, została 
unieważniona. Dalsze postępowanie będzie wszczęte po rozstrzygnięciu postępowań na 
pozostałe elementy wyposażenia obiektu”. 
Dyrektor O światy Mirosław Rosak – powiedział „…jeżeli chodzi o Przedszkole Miejskie nr 
16 to dotyczyło wymiany oświetlenia awaryjnego na korytarzach i jest w trakcie realizacji”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie sprawozdanie z 
działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2017 roku. 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
15. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 

Prezydenta Miasta. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wiesław Szczubełek - odczytał interpelacje i odpowiedzi 
udzielone przez Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
 
16. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - zapytał się czy ktoś z radnych chciałby coś 
oświadczyć.  
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „…ja był chciał w formie oświadczenia nawiązać do jednej 
sprawy. Otóż jak pan przewodniczący wcześniej zaważył zakończyliśmy taki okres 
sprawozdawczy rad osiedlowych i ja bym chciał nawiązać do jednego spotkania 
sprawozdawczego jednego z rad osiedli, tj. Rada Osiedla Łęczysk i dziękuję panu 
przewodniczącemu, że w zastępstwie pojawił się Michał Skowroński, który był 
przedstawicielem Rady Miasta, było też wielu moich kolegów radnych na tym spotkaniu, 
natomiast generalnie była taka uwaga, że mieszkańcy oczekują, że też będzie jakiś 
przedstawiciel prezydenta na takim spotkaniu, któremu będą mogli zadać pytania. Natomiast 
był tylko przedstawiciel pana przewodniczącego Rady Miasta a ze strony ratusza nie było 
nikogo, choćby dyrektora. Mieszkańcy można delikatnie powiedzieć byli poddenerwowani, bo 
tak z tego, co mówili i zrozumiałem nie pierwszy raz już taka sytuacja, że nikt się nie pojawia. 
Także prosiłbym panie przewodniczący żeby wykorzysta swoje tutaj powiedzmy możliwości 
żeby następnym razem za rok żeby tam ktoś się jednak pojawił z tego Urzędu Miasta wtedy 
wiadomo będzie spokojniej i niepotrzebnych emocji nie będzie”. 
  
17. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
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Wiceprezydent Miasta Grzegorz Płocha – zaprosił na zakończenie Dni Ostrołęki w dniu 26 
maja na terenie Mauzoleum Powstania Listopadowego o godz. 16.30.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zaprosił na Festyn Rodzinny 
organizowany przez Radę Osiedla Stacja, który odbędzie się w dniu 12 czerwca 2017 roku. 
 
18. Zakończenie obrad XLVII sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - zakończył obrady XLVII sesji Rady 
Miasta Ostrołęki. Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.45. 

 

Protokołowali: 
Julita Winiarska   
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